
Tor tell� consulta si mant� l«expedient sancionador a Cycosa

L'empresa va enviar fa uns dies una proposta per a la restauraci� de la

pedrera a l'Ajuntament

La pedrera dels Comuns est� sense activitat des de

fa uns cinc anys.

TORTELLË | XAVIER VALERI

L'alcalde de Tor tell�, Rafel Dom�nguez (Independents Tor tell�-CP) i

un regidor del seu grup, ahir al vespre, van mantenir una reuni� amb

es ve�ns del ve�nat de Dalt. L'alcalde va informar d'una proposta de

Cales y Cementos del Llierca (Cycosa) per restaurar la pedrera de

la muntanya dels Comuns. La proposta est� condicionada al

tancament de l'expedient sancionador que l'Ajuntament mant�

ober t contra Cycosa per incompliment del programa de restauraci�

de la pedrera dels Comuns.

A la reuni� hi van assistir uns 20 de ve�ns i del barri. L'Ajuntament t� previst fer una altra consulta amb tots els

ve�ns del poble que hi vulguin assistir en els propers dies.

L'any 2000, l'empresa Cycosa va aconseguir una autoritzaci� administrativa per ocupar durant 10 anys els

Comuns per realitzar-hi una activitat extractiva. L'activitat extractiva s'hi va desenvolupar durant 10 anys. El

termini de vig�ncia de l'autoritzaci� per ocupar la pedrera i el bosc d'utilitat p�blica es va acabar el 22 de mar�

del 2010.

Incompliment

A criteri de l'Ajuntament anterior, Cycosa durant 10 anys va incomplir el programa de restauraci�. En base al

criteri d'un incompliment, l'Ajuntament va demanar sancions a la Secci� de Mines i Energia del Govern i als

Serveis Territorials del Depar tament de Medi Ambient.

L'Ajuntament tamb� va executar el desnonament administratiu i va ordenat la retirada de la maquin�ria

extractiva. A m�s va requerir l'execuci� de la f ian�a. La f ian�a pujava uns 20 milions de les antigues pessetes. A

criteri de l'Ajuntament, la Generalitat havia de valorar la despesa d'una regeneraci� ben feta i fer que Cycosa la

pagu�s.



Al maig, l'Ajuntament anterior va decidir no presentar-se a les eleccions. En el seu lloc, s'hi va presentar una llista

d'Independents que es va manifestar com a hereva de l'anterior.

Uns vuit mesos despr�s de les eleccions, l'Ajuntament nou ha rebut una proposta de Cycosa. Davant del

document, l'alcalde ahir va explicar que han decidit consultar-ho als ve�ns. Despr�s de les reunions, el consistori

decidir� si continua l'expedient sancionador o accepta la proposta.

Mol�sties als ve�ns

Fa uns 5 anys, els ve�ns del ve�nat de Dalt (els de la reuni� d'ahir) es van queixar de l'explotaci� les detonacions.

d'esquerdes a les cases i que el tr�nsit dels camions provocava polseguera. Tamb� van indicar que

l'eixamplament del cam� va causar danys ecol�gics, d'incompliment. Tamb� van indicar que Cycosa incomplia la

restauraci�.

En el seu moment, la Generalitat va informar que tenia propostes de Cycosa per comen�ar a fer la restauraci�.

Van observar que per comen�ar a fer la restauraci� era necessari un perm�s.

L'empresa va deixar de fer extraccions al 2006. Llavors van proposar l'Ajuntament de fer un dip�sit de runes i

comen�ar a fer la restauraci�. El comprom�s de l'empresa era de tornar a omplir l'esquerda que hi ha a la

muntanya dels Comuns, amb material provinent d'altres extraccions.

Un cop reompler t l'esvoranc, havien de plantar-hi arbres i posar-hi vegetaci�, per restaurar l'espai i perqu� la

muntanya qued�s com abans de l'inici de les extraccions de runes.
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